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Protokół XLV/2017  

sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 21 grudnia 2017 roku. 

Ad. pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej otworzył XLV w bieżącej 

kadencji obrady sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 Radnych w obradach udział bierze 15 

Radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Powitał Radnych, Panią Burmistrz, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza, Radnych Rady Powiatu 

Koneckiego- Mariana Domagałę, Wiesława Skowrona i Łukasza Świerczyńskiego, Panią 

Prezes ZNP Teresę Polak, Dyrektorów jednostek podległych, Komendanta Komisariatu 

Policji w Stąporkowie, sołtysów a także wszystkich przybyłych na obrady sesji. 

Lista obecności Radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w związku z tym, iż po wysłaniu  

do Radnych materiałów na obrady XLV sesji do Biura Rady Miejskiej wpłynęły złożone 

należycie projekty uchwał, z którymi Radni zostali zapoznani na wspólnym posiedzeniu 

komisji a także w związku ze zwołaną na wniosek Burmistrza XLIV sesją porządek obrad 

ulega w kilku punktach niewielkim zmianom.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił, że pkt 3. otrzyma brzmienie: Przyjęcie 

protokołu z  XLIII i XLIV sesji. Poinformował, że w tym punkcie w związku ze zwołaną  

na wniosek Burmistrza XLIV sesją dodany został zapis „przyjęcie protokołu z XLIV sesji”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił, że ponadto w pkt. 7 wprowadzone zostały 

następujące projekty uchwał w sprawie: 

h) zmiany Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Stąporków na lata 2016-2020,  

i) uchylenia uchwały Nr XLII/255/2017 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia  

31 października 2017 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej  

w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy Stąporków, 

j) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół, przedszkoli  

i innych form wychowania przedszkolnego na terenie gminy Stąporków, trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu  

i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z powyższym odczytał projekt proponowanego 

porządku obrad XLV sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie po naniesionych zmianach,  

który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  XLIII i XLIV sesji.  

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Odczytanie informacji na temat prac związanych z komunalizacją. 
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7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Stąporków, 

b) sprzedaży nieruchomości położonej w miejscowości Gustawów stanowiącej własność 

Gminy Stąporków, 

c) uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Stąporków na lata  

2018 – 2020, 

d) przyjęcia  Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na rok 2018, 

f) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2018-2026, 

g) uchwalenia budżetu Gminy Stąporków na 2018 r. 

h) zmiany Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Stąporków na lata 2016-2020, 

i) uchylenia uchwały Nr XLII/255/2017 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia  

31 października 2017 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej  

w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy Stąporków,  

j) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół, przedszkoli 

i innych form wychowania przedszkolnego na terenie gminy Stąporków, trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu  

i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji.  

8. Zapytania i interpelacje Radnych. 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za”, przy biorących udział  

w obradach 15 Radnych przyjęła porządek obrad XLV sesji. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad. pkt. 3. Przyjęcie protokołu z  XLIII i XLIV sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował,  

iż projekty protokołów z XLIII i XLIV sesji zostały Radnym przesłane drogą elektroniczną 

oraz znajdują się w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym  protokół XLIII sesji Rady Miejskiej w  Stąporkowie został przyjęty 

przez Radnych jednogłośnie 15 głosami „za”, przy biorących udział w obradach 15 Radnych. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

W głosowaniu jawnym  protokół XLIV sesji Rady Miejskiej w  Stąporkowie został przyjęty 

przez Radnych jednogłośnie 15 głosami „za”, przy biorących udział w obradach 15 Radnych. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad. pkt. 4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację 

Przewodniczącego o działalności międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. pkt. 5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 
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Sekretarz Wojciech Ślefarski  odczytał informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Głos zabrała Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska, która powiedziała, że w związku  

z tym, iż pani Skarbnik, Sekretarz a także Naczelnicy i Dyrektorzy jednostek podległych 

dokonali podsumowania roku 2017 stwierdzić należy, iż był on rokiem bardzo dobrym. 

Podziękowała sołtysom za współpracę i podkreśliła, że już w pierwszym kwartale 2018 r. 

będzie możliwa podwyżka diet za udział w sesji do kwoty 150 zł. Pani Burmistrz 

powiedziała, że budżet został idealnie zrealizowany i w tej kadencji pozyskaliśmy 16 mln zł. 

W dalszej części swej wypowiedzi podziękowała radnym, dyrektorom jednostek podległych, 

prezesom i członkom stowarzyszeń oraz sołtysom za wsparcie w realizowaniu inwestycji  

na rzecz zbiorowej wspólnoty mieszkańców. Szczególnie podziękowała pracownikom Urzędu 

Miejskiego w Stąporkowie za to, że tworzą idealny zespół do komfortowej pracy. 

Ad. pkt. 6. Odczytanie informacji na temat prac związanych z komunalizacją. 

Przewodnicząca Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Danuta Jedynak 

odczytała informację na temat prac związanych z komunalizacją, która stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag do odczytanej informacji. 

Ad.pkt.7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie 

zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym 

Komisji Rady Miejskiej i w związku z tym, że Radni mają je przed sobą nie zachodzi 

potrzeba odczytywania. 

Ad.pkt.7. ppkt a) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLV/282/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stąporków, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt b) Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej  

w miejscowości Gustawów stanowiącej własność Gminy Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLV/283/2017 w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w miejscowości 

Gustawów stanowiącej własność Gminy Stąporków, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt c) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Stąporków na lata 2018 – 2020. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLV/284/2017 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny  

w Gminie Stąporków na lata 2018 – 2020, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt d) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLV/285/2017 w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2018, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt e) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLV/286/2017 w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt f) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2018-2026. 

Pani Skarbnik Anna Pisarczyk odczytała uchwałę Nr 134/II/2017 VIII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 29 listopada 2017 roku w sprawie opinii 

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018–2026 Gminy 

Stąporków, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny Edward Mazur w związku z głosowaniem nad projektem uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2018-2026, która nierozerwalnie 

wiąże się z budżetem zwrócił się do Burmistrz Stąporkowa Doroty Łukomskiej z prośbą,  

aby w ciągu roku przynajmniej ul. 1 Maja, ul. Kościuszki, ul. Piaskową i ul. Prusa  

w Stąporkowie próbować skanalizować pozyskując na ten cel środki z zewnątrz. Podkreślił, 

że dzięki takim inwestycjom nowo budowana oczyszczalnia ścieków pozostanie w pełni 

zagospodarowana. 

Radni nie wnosili dalszych pytań i uwag do przedstawionej uchwały. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLV/287/2017 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków  

na lata 2018-2026, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt g) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stąporków  

na 2018 r. 

Pani Skarbnik Anna Pisarczyk odczytała uchwałę Nr 132/II/2017 VIII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 29 listopada 2017 roku w sprawie opinii 

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Stąporków na 2018 rok, która stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili pytań i uwag do przedstawionej uchwały. 

Pani Skarbnik Anna Pisarczyk odczytała uchwałę Nr 133/II/2017 VIII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 29 listopada 2017 roku w sprawie 

możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy Stąporków na 2018 rok, która stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili pytań i uwag do przedstawionej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej Danuta 

Jedynak odczytała opinię Komisji o projekcie budżetu Gminy Stąporków na 2018 r.,  

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili pytań i uwag do przedstawionej opinii. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, iż w związku z tym, że na wspólnych 

posiedzeniach trzech Komisji Rady Miejskiej, które odbyły się w dniach 12 i 19 grudnia br. 

Komisje nie wypracowały żadnych wniosków dotyczących projektu budżetu na 2018 rok 

poddaje projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stąporków na 2018 r.  

pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLV/288/2017 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stąporków na 2018 r.,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt h) Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  

w Gminie Stąporków na lata 2016-2020. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLV/289/2017 w sprawie zmiany Gminnego programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Stąporków na lata 

2016-2020, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt i) Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/255/2017 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 31 października 2017 r. w sprawie sprzedaży 

nieruchomości położonej w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy Stąporków. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wnioskodawcą powyższego projektu 

uchwały jest grupa 7 Radnych i dotyczy on działki nr 3371/14 położonej w Stąporkowie.  

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

 „za”- 7 głosów 

„przeciw”- 8 głosów 

„wstrzymało się” –0 głosów 

nie przyjęła projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/255/2017 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 31 października 2017 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości 

położonej w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy Stąporków. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt j) Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji  

dla publicznych i niepublicznych szkół, przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego na terenie gminy Stąporków, trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia 

wykorzystania dotacji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLV/290/2017 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  

i niepublicznych szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego na terenie 

gminy Stąporków, trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad. pkt. 8. Zapytania i interpelacje Radnych. 

Brak dyskusji w temacie. 

Ad. pkt. 9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

Brak dyskusji w temacie. 

Ad. pkt. 10. Sprawy różne. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Edward Mazur przedstawił, że na XLIII sesji złożył wniosek o udzielenie opinii 

prawnej w kwestii możliwości wnoszenia przez Radnych propozycji do budżetu. 

Poinformował, iż Radni otrzymali odpowiedź od pani adwokat, że takiej możliwości nie ma, 

jednak on z przedstawioną opinią prawną się nie zgadza. Zdaniem Radnego Edwarda Mazura 

pani adwokat tworząc przedmiotową opinię oparła się na jednym z wyroków Naczelnego 

Sądu Administracyjnego. Podkreślił, że inne wyroki sądów przedstawiają sprawę  

w zupełnie inny sposób. W dalszej części swej wypowiedzi przypomniał Radnym,  

że dnia 29 października 2010 r. powstał projekt uchwały, w którym wyraźnie określono,  

kto może wnosić poprawki do budżetu oraz zgłaszać wnioski. Wymienił, że są to m.in. 

sołtysi, mieszkańcy. Wyjaśnił, że w przypadku, gdy Burmistrz się na te propozycje nie zgadza 

to musi pisemnie uzasadnić swą decyzję. Radny Edward Mazur poinformował, że przytaczaną 

uchwałę przekazał Przewodniczącemu Rady Miejskiej i ma nadzieję, iż Przewodniczący 
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przedstawi ją pani adwokat. Podkreślił, iż cytowana przez niego uchwała nie została uchylona 

i obowiązuje nadal a przy tworzeniu budżetu winno się na nią powoływać. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Marian Domagała wyjaśnił, dlaczego  

nie skorzystano z dotacji od Wojewody Świętokrzyskiego w kwocie ok. 700 tys. zł  

na dofinansowanie do ul. Kieleckiej w Odrowążu. Powiedział, że przekazywane przez niego 

informacje są rzetelne i oparte na odpowiedziach Starosty na składane interpelacje. 

Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu wprowadzono do budżetu Powiatu 

Koneckiego środki finansowe od Wojewody Świętokrzyskiego tj. zwiększenie dochodów  

o kwotę 677 tys. zł z tytułu dotacji celowej z budżetu państwa  

na przebudowę drogi powiatowej Samsonów- Odrowąż- Boków w ramach programu rozwoju 

gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej. Wyjaśnił, iż termin nie zezwalał na kolejne 

inwestycje, ponieważ zakres robót drogi w Odrowążu został odebrany protokołem 

dnia 24 listopada 2017 r. Powiedział, że byliśmy na pierwszej liście, gdzie dotacje od tzw. 

trzeciego płatnika były pewne. Poinformował, iż składał interpelację w sprawie rozszerzenia 

zakresu rzeczowego robót o kolejne odcinki dróg powiatowych w gminie Stąporków. 

Poinformował, iż od Starosty Koneckiego otrzymał następującą odpowiedź,  

cyt. ”informuję, iż na dzień dzisiejszy, tj.16 października 2017 r. nie została jeszcze podpisana 

umowa na dofinansowanie zadania pn. Przebudowa drogi powiatowej  numer 0437T  

Samsonów-Odrowąż-Boków na długości 1175 mb w miejscowości Odrowąż etap I.  

W związku z powyższym nie możemy mówić o jakiejkolwiek wolnej kwocie, którą moglibyśmy 

przeznaczyć na inne inwestycje drogowe na terenie gminy Stąporków w bieżącym roku.”   

W dalszej części swej wypowiedzi wyjaśnił, dlaczego odczytał odpowiedź Starosty 

Koneckiego. Powiedział, że uczynił to dlatego, że cyt. ”byliśmy zwodzeni i obarczani 

obietnicami”. Wyjaśnił, że powiat otrzymał dotację po zakończeniu inwestycji. Podkreślił,  

iż w projekcie budżetu Powiatu Koneckiego na 2018 r. nie zaplanowano środków  

na inwestycje dotyczące dróg powiatowych na terenie gminy Stąporków i związku z tym 

zapewnił, że na najbliższej sesji Rady Powiatu zwróci się z prośbą o udzielenie informacji,  

jakie kwoty Zarząd Powiatu Koneckiego zamierza przeznaczyć na drogi powiatowe w gminie 

Stąporków na rok budżetowy 2018. Odczytał odpowiedź Starosty Koneckiego na kolejną 

interpelację cyt. ”w odpowiedzi na pana interpelację złożoną na  sesji w dniu 29 września 

2017 r. dotyczącą wysokości kwoty, jaką Zarząd Powiatu Koneckiego zamierza przeznaczyć  

na inwestycje na drogach powiatowych na terenie gminy Stąporków informuję, że  Zarząd 

Powiatu jest w trakcie przygotowania projektu budżetu na 2018 r. a tym samym 

rozpatrywania złożonych wniosków w tym zakresie. Biorąc pod uwagę do czasu podjęcia 

przez Radę Powiatu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Koneckiego na 2018 r. 

Zarząd nie jest w stanie udzielić ostatecznej odpowiedzi, jaką kwotę przeznaczy na budowę 

dróg powiatowych na terenie każdej z gmin.” Radny Rady Powiatu Koneckiego Marian 

Domagała powiedział, że zarządzanie drogami powiatowymi to jedno z najważniejszych 

zadań samorządu na wykonaniu, którego koncentruje się uwaga i zainteresowanie 

mieszkańców powiatu oraz Radnych Rady Powiatu w Końskich. Podkreślił, że jednym  

z filarów, na którym opiera się realizacja tego zadania jest współpraca z samorządami gmin  

z terenu powiatu mająca na celu partycypację finansową w wykonaniu inwestycji tam,  

gdzie istnieje największe oczekiwanie społeczne. Poinformował, że składał wniosek  

o zaopiniowanie zadań inwestycyjnych w sprawie dróg a także złożył interpelację w sprawie  
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zaplanowania inwestycji i zabezpieczenia w budżecie Powiatu Koneckiego na 2018 r. 

środków na realizację przebudowy dróg powiatowych i budowy chodników w miejscach, 

gdzie są największe oczekiwania społeczne. Wymienił drogi i zadania, które ujął  

w interpelacji, były to: poszerzenie drogi w miejscowości Niekłań Mały na odcinku  

ul. Partyzantów, droga Odrowąż w kierunku Odrowążka- ul. Kielecka, droga Stąporków- 

Smarków- Stara Góra, droga Odrowąż- Wólka Plebańska- Niekłań, droga Czarniecka Góra- 

Modrzewina, Krasna w kierunku Mniowa, droga Czarna-Janów, droga Kozia Wola- 

Smarków- Piasek, droga Pardołów-Włochów-Gosań, droga Adamek, droga w Komorowie,  

droga w Furmanowie, droga w Wólce Zychowej, droga w Bokowie, w Lelitkowie  

od skrzyżowania, droga w Nadziejowie- tzw. kocie łby, fragment drogi o strukturze 

kamienistej- od posesji nr 50 do nr 62, droga w Świerczowie oraz budowa chodnika  

przy drodze Stąporków- Czarniecka Góra oraz przebudowa ul. 1 Maja w Stąporkowie,  

ul. Szkolna w Niekłaniu i kolejny etap przebudowy drogi Stąporków-Wąglów-Szydłowiec. 

Na koniec swej wypowiedzi powiedział, że ma głęboką nadzieję, iż część wymienionych dróg 

zostanie w 2018 r. wykonana. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Łukasz Świerczyński, który na wstępie swej 

wypowiedzi podziękował za zaproszenie na sesję. Uzupełniając wypowiedź Radnego 

Powiatowego Mariana Domagały wyjaśnił, iż Powiat Konecki otrzymał od Wojewody 

Świętokrzyskiego środki finansowe, których niestety nie udało się wydatkować bowiem było 

zbyt późno na rozpoczęcie procedur przetargowych. Wyjaśnił, iż kwota, która została 

przekazana od Wojewody Świętokrzyskiego jako tzw. trzeciego płatnika została 

rozdysponowana w taki sposób, iż część środków w wysokości 50% kwoty zostało 

zwróconych do gminy Stąporków. W dalszej części swej wypowiedzi powiedział,  

że w przyszłorocznym budżecie Powiatu Koneckiego nie ma mowy o środkach finansowych 

na drogi powiatowe na terenie gminy Stąporków. Wyjaśnił, że konstrukcja budżetu powiatu 

jest inna niż budżetu gminy i zawsze zawiera inwestycje, które są kontynuacją rozpoczętych 

w poprzednim roku budżetowym. Przedstawił, iż w złożonym do budżetu powiatu wniosku 

ujął 8 inwestycji drogowych. Powiedział, iż ma zapewnienie Zarządu Powiatu Koneckiego,  

że pomimo, iż inwestycji drogowych na drogach powiatowych w gminie Stąporków nie ma 

zapisanych w budżecie Powiatu Koneckiego na 2018 r. to w nadchodzącym roku zostanie 

zrealizowana większa część tych przedsięwzięć. Zaproponował, by Radni Powiatu 

Koneckiego wspólnie z Radnymi Rady Miejskiej i Burmistrz Stąporkowa wytypowali drogi 

priorytetowe do przebudowy na 2018 r. Podkreślił, że potrzeb jest wiele, jednak należy się 

skupić na tych najważniejszych. Wyjaśnił, iż sprawa ul. 1 Maja  

w Stąporkowie jest uzależniona od kwestii wykonania kanalizacji sanitarnej. W dalszej części 

swej wypowiedzi odniósł się do sprawy ul. Kieleckiej w Odrowążu, której przebudowa była 

bardzo kosztowna. Powiedział, iż kwota wykonania tej inwestycji wyniosła 1 mln 300 tys. zł  

i mimo oszczędności poprzetargowych oraz środków, które wpłynęły od Wojewody 

Świętokrzyskiego cofnęła gminę Stąporków o 6 km dróg, które można było za te środki 

finansowe wykonać. Podkreślił, iż inwestycja była niewątpliwie bardzo potrzebna,  

bo mieszkańcy części północnej naszej gminy jadąc do Kielc często wybierali właśnie  

tę drogę a jej stan był fatalny. Podsumowując swe wystąpienie zapewnił, że nadchodzący rok 

będzie obfity w inwestycje na drogach powiatowych. Radny Rady Powiatu Koneckiego 
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Łukasz Świerczyński z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia złożył wszystkim 

serdeczne życzenia. 

Dyrektor MGOKiS w Stąporkowie Katarzyna Sorn z okazji zbliżających się Świąt 

Bożego Narodzenia złożyła wszystkim życzenia. Zaprosiła także na powitanie Nowego Roku, 

które rozpocznie się 31 grudnia br. o godz. 21
00

 na placu przed Domem Kultury. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Marian Domagała życzył wszystkim błogosławionych 

Świąt Bożego Narodzenia i Opatrzności Bożej na rok 2018. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Wiesław Skowron powiedział, iż w przeciwieństwie  

do Radnych Rady Powiatu Koneckiego obecnych na sesji nie jest tak pełny optymizmu  

w sprawie dróg powiatowych na terenie gminy. Przedstawił, iż w jego ocenie bardzo dużym 

sukcesem będzie, jeśli gmina Stąporków otrzyma środki na jedną lub co najwyżej dwie drogi. 

Powiedział, że tłumaczenia Starosty Koneckiego, iż na obecną chwilę nie może umieścić  

w budżecie dróg z terenu gminy jest tylko zwykłym cyt. „mydleniem oczu”. Zapewnił,  

iż w nadchodzącym roku wykonywane będą drogi w Rudzie, które ujęto w budżecie. 

Powiedział, że jeśli Starosta Konecki traktowałby gminę Stąporków poważnie, to z pewnością 

propozycję wykonania jednej lub dwóch dróg umieściłby w projekcie budżetu. Podkreślił,  

że niewątpliwie gminami ważniejszymi od Stąporkowa jest Ruda, czy też Radoszyce i tam 

właśnie zostaną zainwestowane środki finansowe z budżetu Powiatu Koneckiego. Na końcu 

wypowiedzi Radny Rady Powiatu Koneckiego Wiesław Skowron złożył wszystkim życzenia 

świąteczne. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska podziękowała za upływający 2017 rok a także  

za 8 lat wspólnej pracy i za okazane wsparcie. Złożyła również serdeczne życzenia 

spokojnych i rodzinnych Świąt przepełnionych miłością. Pani Burmistrz szczególnie 

podziękowała pracownikom Urzędu Miejskiego w Stąporkowie i powiedziała, że po 8 latach 

wspólnej pracy udało jej się stworzyć wspaniały zespół, który zajmuje się pracą merytoryczną 

dla dobra gminy. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski korzystając z obecności na sesji Radnych Rady 

Powiatu Koneckiego poprosił o interwencję w sprawie krytycznego stanu drogi  

w miejscowości Lelitków. Wyjaśnił, że dnia 10 grudnia na zebraniu sołeckim wystąpiono  

o zamknięcie tej drogi dla ruchu bowiem zagraża ona bezpieczeństwu osób z niej 

korzystających. Poinformował, że w nawierzchni drogi znajdują się 20 cm wyrwy i doły, 

które mogą spowodować jej zarwanie. Powiedział, że tylko Burmistrz Dorota Łukomska 

naprawdę wyrażała chęć pomocy mieszkańcom wsi i Gmina wykonała odcinek drogi  

o długości 330 m natomiast Powiat Konecki nic w tej kwestii nie zrobił, tylko cyt. ”mydli 

oczy”. 

Sołtys wsi Niekłań Mały Jan Telecki korzystając z obecności na sesji Radnych Rady 

Powiatu Koneckiego przedstawił, że ok. 1,5 miesiąca temu wraz z Radnym Powiatu 

Koneckiego Marianem Domagałą udali się na wizytę do Starosty Koneckiego,  

gdzie otrzymali zapewnienie, iż będą niwelowane progi na drodze powiatowej w Niekłaniu. 

Poinformował, iż między nawierzchnią drogi a poboczem wynoszą one ok. 8-10 cm,  

co stwarza realne zagrożenie dla ruchu kołowego. Powiedział także, że Dyrektor Zarządu 

Dróg Powiatowych w Końskich zapewnił, że do zimy progi zostaną zniwelowane,  

lecz niestety problem pozostał. 
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Radna Joanna Wojna podziękowała pani Burmistrz za przychylenie się do próśb Radnych  

w sprawie podwyższenia diet sołtysom za udział w sesji. Poprosiła, by w uchwale został ujęty 

zapis, by w przypadku nieobecności sołtysa na sesji dokonywać potrąceń procentowych  

od całej kwoty, a nie potrącać całości diety. 

Ad. pkt. 11. Zamknięcie obrad sesji. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej 

zamknął obrady XLV sesji Rady Miejskiej. Korzystając z okazji, iż sesja jest ostatnią  

przed zbliżającymi się Świętami Bożego Narodzenia i nadchodzącym Nowym Rokiem  

w imieniu własnym i wszystkich Radnych Rady Miejskiej Przewodniczący złożył 

najserdeczniejsze życzenia zdrowych, spokojnych Świąt w rodzinnej atmosferze i wszelkiej 

pomyślności. 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                                                 Jacek Kołodziej 

 


